



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي  
CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

Notice No.: CBUAE/MPD/2025/4160

اشعار رقم: CBUAE/MPD/2025/4160

Date: 19/03/2025

التاريخ: 2025/03/19

To: **All Licensed Financial Institutions, Participants in the UAEFTS**

إلى: **كافة المنشآت المالية المرخصة المشاركة في نظام الإمارات لتحويل الأموال**

Subject: **Overnight Murabaha Facility**

الموضوع: **تسهيلات المرابحة لليلة واحدة**

After greetings,

Effective **26 March 2025**, the Central Bank of the UAE (CBUAE), as part of the implementation plan of the new Dirham Monetary Framework, will introduce the **Overnight Murabaha Facility (OMF)** as a new Shari'ah-compliant liquidity management facility.

اعتباراً من **26 مارس 2025**، وكجزء من خطة تنفيذ الإطار الجديد للعمليات النقدية بالدرهم، سيقوم المصرف المركزي بطرح تسهيلات جديدة لإدارة السيولة متوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية تسمى تسهيلات المرابحة لليلة واحدة.

The OMF, which is a variant of the Overnight Deposit Facility (ODF), shall enable licensed financial institutions that carry out all or part of their activities and business in accordance with the provisions of Islamic Shari'ah to manage their Liquidity Surplus at CBUAE on an overnight basis. The profit rate applicable to the OMF shall be the Base Rate of the CBUAE, adjusted for the prevailing cost of associated commodity Murabaha transactions.

تعتبر تسهيلات المرابحة لليلة واحدة صيغة بديلة لتسهيلات الإيداع لليلة واحدة. وسيتمكن من خلالها للمنشآت المالية المرخصة، التي تمارس كافة أعمالها وأنشطتها أو جزء منها وفقاً لأحكام الشريعة الإسلامية، إدارة فائض السيولة المتوفر لديها لدى المصرف المركزي على أساس الليلة الواحدة. ويكون معدل الربح المطبق على هذه التسهيلات هو سعر الأساس للمصرف المركزي معدل بالتكلفة السائدة لعمليات مرابحة السلع ذات الصلة.

**Once this Notice comes into force, the CBUAE shall discontinue the issuance of one-week Islamic Certificate of Deposits.**

وبمجرد دخول هذا الإشعار حيز التنفيذ، سيتوقف المصرف المركزي عن إصدار شهادات الإيداع الإسلامية لفترة استحقاق الأسبوع الواحد.

Eligible Counterparties wishing to avail the OMF must sign the “**Commodity Murabaha Master Agreement**” with CBUAE. Any queries in this regard may be addressed to the CBUAE by emailing to:

ويتوجب على الأطراف المؤهلة الراغبة في الاستفادة من تسهيلات المرابحة لليلة واحدة التوقيع على "الاتفاقية الرئيسية لمرابحة السلع" مع المصرف المركزي. ويمكن توجيه أية استفسارات في هذا الشأن إلى المصرف المركزي من خلال البريد الإلكتروني:

Monetary.Management@cbae.gov.ae

Yours faithfully,

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام.



خالد محمد بالعمى  
المحافظ

**Khaled Mohamed Balama**  
**Governor**

